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NOTULEN VAN DE BONDSVERGADERING VAN DE  
NEDERLANDSE BOWLING FEDERATIE 

18 juni 2022 
van 10.00 tot 13.00 uur 

 

 
Deelnemers volgens de presentielijst: 
 
Bestuur en personeel Nederlandse Bowling Federatie  
de heer Bob Schut    voorzitter  
de heer Elco Gorter   penningmeester - topsport  
mevrouw Bep Klaassen   secretaris 
de heer Christian de Boer  marketing & communicatie, wedstrijdzaken 
de heer Richard Addae   breedtesport, verenigingen 
 
de heer Jan Jaap van der Sar  bureaumanager 
mevrouw José Verberk    managementassistente 
 
Afmelding 
de heer Arjan de Vries    directeur bondsbureau - Sportcluster 
 
Ereleden, leden van verdienste en commissieleden  
mevrouw Lia Fievet   erelid 
de heer Ad Ophelders   erelid 
de heer Ton Zandboer   erelid 
de heer Geert Langhorst  lid van verdienste 
de heer Frans Wagemakers  financiële commissie 
 
Afmeldingen 
de heer Jaap Krist    erelid    
de heer Paul Vasseur   erelid 
de heer Adri de Roon   erelid   
de heer Martin de Louw   lid van verdienste 
de heer Ronald Chandra   lid van verdienste 
de heer Chris Mijnsbergen  lid van verdienste 
de heer Erik Kok   lid van verdienste 
de heer René van den Bosch  lid van verdienste 
mevrouw Christiane Koopmans  commissie van beroep   
mevrouw Cheska Tomas  tuchtcommissie 
 
 
Afgevaardigden met stemrecht:  
Nr.  Bowlingvereniging   Afgevaardigde  
10 Noordwijkerhout  mevrouw Susan Jansen en mevrouw Ria Bos  
24 Tilburg    de heer Berry Termeer 
28 Zaanse bv   de heer Huib Jahn en de heer Jerry Jahn 
30 Den Bosch   de heer Erik Meegdes 
37 Heiloo    de heer Richard Meijer en de heer Jan Meijer 
50 Haarlemmerliede  de heer Bert Strobbe en mevrouw Connie Heerenmans 
71 Veldhoven   de heer Ramon Hoeks en mevrouw Hedwig Staffeleu 
75 Medemblik   de heer Theo van der Waal 
79 Venray    de heer Peter Roijakkers en de heer Hans Bonants  
83 Bergen op Zoom  de heer Pascal Mortiers 
84 Nieuwegeinse bv  de heer Ruud Stauttener 
87 Mijdrecht   de heer Fokko Postma en mevrouw Ella Postma 
109 Hoogeveen   de heer Karel Strijker 
115 Uden    volmacht de heer Ramon Hoeks 
132 Eelde    de heer Kor Bazuin en de heer Wim Langenbach 
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139 Veenendaal   mevrouw Gerie Hootsen 
148 Maarssen   mevrouw Lia Fievet 
150 Emmen    de heer Willy Driezes 
172 Rijswijk    de heer Robbert van der Ark en mevrouw Mirjam Jones 
175 Tholen    de heer Ad van Zitteren 
791 ESBC Nederland  mevrouw Lia Fievet 
 
 
Met kennisgeving afgemeld: 
Nr. Bowlingvereniging 
01 Alphen aan den Rijn 
03 Amsterdam 
06 Deventer 
11 Heerlen 
13 Middelharnis 
36 Gouda 
39 Spijkenisse 
44 Arnhem 
46 Harderwijk 
53 Espel 
58 Dordrecht 
60 ’s Heerenberg 
66 Westland de Lier 
88 Rijssen 
95 Sittard 
101 Zutphen 
102 Middelburg 
107 Lelystad 
124 Barneveld 
126 Krimpen aan den IJssel 
136 Leusden 
157 Marum 
173 Appingedam 
177 Warmond 
1300 Rotterdam BC 
1302 Utrecht DBC 
1303 Zeeuws-Brabantse SV voor Doven (ZBSD) 
1304 Doven SV Almere 
1306 BC Het Zuiden 
 
 
Verslag:    Marianne van der Stoep 
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De agenda luidt als volgt:  
1. Opening en mededelingen 
2. Verslag van de bondsvergadering van 19 juni 2021 
3. Besluitenlijst van de bondsvergadering van 19 juni 2021 
4. a. jaarverslag en financieel verslag 2021 

b. verslag financiële commissie 
 c. contributievoorstel 2023-2024, inclusief voorstellen contributiecommissie 
 d. jaarplan en begroting 2023 
5. Voorstellen bestuur  

a. evenementenplan 
b. Statuten 

6. Voorstellen leden 
 Voorstel BV Veldhoven m.b.t. verenigingskampioenschappen 
7. Samenstelling bestuur en commissies 
 a. tuchtcommissie 
  mevrouw M. Dirks, aftredend en niet herkiesbaar 
  vacature 
 b. commissie van beroep 
  mevrouw C.E. Koopmans, voorzitter, aftredend en herkiesbaar 
  de heer B.A.M. Oostdam, aftredend en niet herkiesbaar 
  de heer A.A.Th. Ophelders, aftredend en niet herkiesbaar 
  vacatures 
 c. financiële commissie  
  de heer F. Wagemakers, aftredend en herkiesbaar 
  de heer R.C. Stauttener, aftredend en herkiesbaar 
  vacature 
 d. continuïteitscommissie 
  voordracht: de heer T. Zandboer, lid 
  voordracht: de heer E. Gorter, plaatsvervangend lid 
 c. bestuur NBF 
  de heer E. Gorter, penningmeester, aftredend en niet herkiesbaar 
  mevrouw B. Klaassen, secretaris aftredend en herkiesbaar als penningmeester 
  de heer C. de Boer, bestuurslid, aftredend en herkiesbaar als secretaris 
  vacature 
8. Rondvraag 
9. Sluiting 
 
__________________________________________________________________________ 
 
1. OPENING en MEDEDELINGEN 
Voorzitter Bob Schut opent de vergadering met een hartelijk welkom tot alle aanwezigen.   
Hij moet jammer genoeg constateren dat de opkomst niet al te groot is, maar misschien is de reis naar 
Harderwijk voor sommige bowlingverenigingen te ver. Wèl fijn is dat vandaag weer live kan worden 
vergaderd. 
 
De vergadering geeft desgevraagd aan in te stemmen met de toegezonden agenda. 
 
Mededelingen 
In memoriam 
De voorzitter verzoekt de vergadering even stil te staan bij het overlijden van Vincent van Wichen, 
bestuurslid van bowlingvereniging Westland. Hij overleed 4 juli 2021. 
 
Berichten van verhindering 
Bondsdirecteur Arjan de Vries is ziek en daarom vandaag niet aanwezig. 
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EK Bowlen 2022 - Finland 
De Nederlandse herenploeg is Europees kampioen geworden in Helsinki. Bep Klaassen heeft namens 
de NBF de wedstrijden bijgewoond. Het vorige kampioenschap werd behaald in 1995, dus het bestuur 
is enorm trots op de prestaties van de zes leden van dit nog piepjonge team. 
 
Stemverhouding 
Aanwezig zijn 109 rechtsgeldige stemmen van de 20 aanwezige bowlingverenigingen. 
354 stemmen zijn afwezig. 
 
 
2. Verslag van de bondsvergadering van 19 juni 2021 
Bep Klaassen neemt het verslag per pagina door. Vooraf zijn niet veel op- en aanmerkingen bij het 
bondsbestuur/-bureau binnengekomen. 
 
Redactioneel en naar aanleiding van de inhoud 
Pagina 2, Presentielijst 
De heren Martin de Louw, Abel Zijlstra en mevrouw Farida Pascoal staan hier ten onrechte vermeld 
als ereleden. Zij zijn leden van verdienste. 
 
Pagina 5, Vragen en opmerkingen 
De naam van het financiële commissielid Frans Wagemakers staat hier foutief gespeld. 
 
Pagina 4, EK Jeugd Tilburg 2021 
Het organisatieteam heeft genoten van dit mooie Europees Kampioenschap Jeugd. Het was heel 
jammer dat vanwege de corona-perikelen geen publiek aanwezig mocht zijn. De voorzitter geeft 
namens het bestuur een groot compliment aan degenen die alle corona-checks hebben uitgevoerd. 
Niet de leukste job. Dank gaat ook uit naar alle vrijwilligers en wedstrijdleiders. 
 
Met inachtneming van bovenstaande correcties wordt het verslag van de digitaal gehouden 
bondsvergadering van de NBF d.d. 19 juni 2021 goedgekeurd en vastgesteld. 
 
 
3. Besluitenlijst van de bondsvergadering van 19 juni 2021 
De besluitenlijst van de bondsvergadering van 19 juni 2021 wordt goedgekeurd en vastgesteld. 
 
 
4.a. Jaarverslag en financieel verslag 2021 
Jan Jaap van der Sar neemt aan dat iedereen het jaarverslag 2021 heeft gelezen en vraagt of daar 
nog opmerkingen of vragen over zijn. 
 
Aan het verzoek van Frans Wagemakers (financiële commissie) om de kolommen ‘Aantal NBF-leden 
per doelgroep’ (pagina 4) uit te breiden met het jaar 2019 kan worden voldaan, aldus Jan Jaap van 
der Sar. Ook het verzoek om per gekleurd blokje het aantal leden te vermelden kan gehonoreerd 
worden.  
 
De financiële pagina’s van het jaarverslag worden toegelicht door Elco Gorter. 
In antwoord op de desbetreffende vraag van Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) zegt Elco Gorter dat 
de Nederlandse Onderwatersport Bond (NOB, eigenaar van het Sportclusterpand) gedurende de 
corona-periode geen korting op de huur heeft verleend. NOB is geen commerciële verhuurder. NOB 
verdeelt de lasten naar ratio over de in het pand gevestigde sportbonden. 
 
Richard Meijer (bv Heiloo) vraagt of het aantal vertrokken leden gedurende de corona-tijd  bekend is. 
Het ledenaantal, antwoordt Jan Jaap van der Sar is toen met 600 à 700 leden gedaald, maar in 
oktober 2021 hebben 400 à 500 nieuwe leden zich gemeld. 
 
Pascal Mortiers (bv Bergen op Zoom) vraagt informatie over het bedrag van € 85.315 voor ‘kosten 
bureau & organisatie’ (resultaat 2021). Elco Gorter heeft die kennis niet paraat. Een deel daarvan zijn 
subsidies die terugbetaald moesten worden. 
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Fokko Postma (bv Mijdrecht) merkt op dat een positiefbedrag van € 13.955 (resultaat 2021) bij de post 
‘topsport trainingen’ merkwaardig is. Jan Jaap van der Sar legt uit waarom hier sprake is van een 
positief bedrag, waarop met de opmerking dat dat ook anders (gesplitst) weergegeven had kunnen 
worden, wordt gereageerd. 
 
4.b. Verslag financiële commissie 
Frans Wagemakers acht een toelichting op dit verslag niet nodig. 
 
Op advies van de financiële commissie verleent de bondsvergadering het bestuur decharge voor het 
gevoerde financiële beleid in 2021. 
 
4.c. Contributievoorstel 2023-2024, inclusief voorstellen contributiecommissie 
Ria Bos (bv Noordwijkerhout) schetst kort het hoe en waarom van de contributiecommissie. Zij licht de 
toegezonden voorstellen, die zijn opgesteld door de commissie (bestaande uit  Wesley Selier bv 
Tilburg, Richard Meijer bv Heiloo en zijzelf), ondersteund door Elco Gorter en Jan Jaap van der Sar, 
toe. 
In het voorstel is sprake van vier instapmomenten, waarvoor telkens een ander kortingspercentage 
van toepassing is. Ook is voorgesteld de drie 18+ leeftijdscategorieën terug te brengen naar één 
leeftijdstijdcategorie waarbij iedereen hetzelfde betaalt. 
Tevens is afgesproken dat de NBF zich vanaf nu inzet voor een heldere communicatie richting 
verenigingsbesturen en (aspirant-)leden over de verschillende lidmaatschapsvormen. 
 
Opmerkingen naar aanleiding van de presentatie: 
In reactie op een opmerking van Frans Wagemakers zegt Elco Gorter dat elke vereniging haar eigen 
regels heeft. Mensen behoeven niet direct bij de NBF te worden aangemeld als zij een- of tweemaal 
aan een lokale wedstrijd hebben meegedaan (om kennis te maken met de sport). Gehoopt wordt dan 
wel dat zij daarna lid worden! 
Hedwig Staffeleu (bv Veldhoven) zet vraagtekens bij de uitspraak dat verenigingen minder 
administratieve inspanningen hebben als het aantal leeftijdscategorieën wordt teruggebracht.  Door 
per kwartaal een instapmoment in te voeren, ontstaat toch juist weer meer werk? 
Ria Bos zegt dat door de uitbreiding van de kortingsmogelijkheden verwacht mag worden dat meer 
mensen de overstap naar het lidmaatschap maken. Daarnaast is het zo dat in het aantal toernooien 
voor 18-21 jaar en die voor 21-65 jaar weinig verschil zit. In de nieuwe opzet gaat een lidmaatschap 
meer opleveren. 
Jan Jaap van der Sar wijst erop dat dit voorstel afkomstig is vanuit de bowlingverenigingen: zij 
verwachten minder administratie en stellen dat de voorgestelde leeftijdsindeling veel duidelijkheid 
richting nieuwe leden biedt. 
 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) wil graag weten hoeveel leden tussen 18-21 jaar zijn, en hoeveel 
leden ouder dan 65 jaar zijn. Hij leest nu dat de 65-plussers € 6,00 meer gaan betalen, en dat vindt hij 
niet in orde. 
Antwoord van Ria Bos: 379 NBF-leden zijn tussen 18-21 jaar. Van de 6400 21-plussers zijn 1400 
ouder dan 65 jaar.  
Deze 1400 65-plussers, zegt Bert Strobbe, gaan de hoofdmoot vormen bij veel bowlingverenigingen. 
Zij hebben een aantal jaren korting kregen omdat zij 65+ zijn, maar nu moeten zij € 6,00 méér gaan 
betalen. Hij vreest dat verenigingen niet over argumenten beschikken om dat te verduidelijken. Het is 
niet voldoende om de leden te vertellen dat die verhoging makkelijk is voor de penningmeester. Een 
belangrijk argument zou zijn, zegt Jan Jaap van der Sar, dat als de NBF voor beide 
leeftijdscategorieën hetzelfde aanbod heeft, beide categorieën ook hetzelfde moeten betalen. Hij 
brengt in herinnering dat destijds de contributie voor de sportpas plus verlaagd is. Voor degenen die 
niet buiten de eigen vereniging spelen, is dat het basisbedrag. Voor deelname aan toernooien moet 
een bijdrage worden betaald. 
Hedwig Staffeleu vraagt zich af of de nieuwe opzet ledengroei zal opleveren. Elco Gorter meent dat 
ledengroei nooit het resultaat zal zijn van een verandering in de leeftijdsindeling. Ledengroei moet nog 
steeds vanuit acties, activiteiten van de verenigingen zelf komen. 
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Erik Meegdes (bv Den Bosch) zegt dat alle bowlers in elke leeftijdscategorie voor het deelnemen aan 
een toernooi € 2,00 en voor deelname aan de NL € 3,00 aan de NBF betalen. En dan zou het nu 
opeens heel vreemd zijn als de diverse leeftijdsgroepen dezelfde contributie zouden moeten betalen? 
De leden willen van alles van de NBF, maar waarom willen zij dan niet met z’n allen hetzelfde 
contributiebedrag aan de NBF betalen? Bij de Jumbo en AH wordt ook niet naar leeftijd afgerekend.  
 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) vindt dit te kort door de bocht. Een bowler doet vrijwillig mee aan 
toernooien etc., maar de contributie is een verplichte bijdrage. Hij denkt ook dat het voor de jeugd zo 
goedkoop mogelijk gemaakt moet worden. Als zij de contributie te hoog vinden, vertrekken ze. En dan 
heeft de NBF geen toekomst meer. 
 
Huib Jahn (bv Zaandam) verwijst naar de brief van de NBF d.d. 23 februari 2021, waarin staat dat hij 
spoedig een reactie op zijn vragen zal ontvangen. Dat is tot op heden niet gebeurd. Hij is het niet eens 
met het nieuwe voorstel. Als voorbeeld noemt hij een lid van 83 jaar. Dit lid speelt alleen in de 
vereniging, maar moet dan toch het gehele contributiebedrag betalen, waarvan 67% naar de NBF 
gaat. Dat is z.i. te veel van het goede. Ook ereleden moeten het volledige contributiebedrag betalen. 
Elco Gorter voert aan dat de NBF toch niet de kosten van ereleden van verenigingen behoeft te 
dragen. 
De inhoud van de brief van Huib Jahn is in de verenigingsmonitor meegenomen, zegt Elco Gorter. 
 
Lia Fievet (bv Maarssen) vindt de procedure bij dit agendapunt niet logisch. Zij stelt voor dat de 
bondsvergadering eerst stemt over wel of geen vier instapmomenten, vervolgens over voorstel A of B, 
en daarna over de hoogte van de contributie. 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) voegt daaraan toe, dat iemand voor optie A kan zijn, maar niet tegen 
optie B behoeft te zijn. Hij stelt voor beide opties in stemming te brengen. 
Dit voorstel wordt aangenomen. 
 
Uitslag stemming over vier instapmomenten 
Tegen:   26 stemmen 
Voor:              83 stemmen 
 
Het voorstel is aangenomen. 
 
Uitslag stemming optie A: drie leeftijdscategorieën voor volwassenen (huidige structuur) 
Tegen:   29 stemmen 
Voor:   71 stemmen 
Onthouding:   9 stemmen 
 
Uitslag stemming over optie B: één leeftijdscategorie voor volwassenen 
Tegen:   69 stemmen 
Voor:   31 stemmen 
Onthouding:    9 stemmen 
 
De bondsvergadering kiest voor optie A.  
 
Contributievoorstel 2023-2024 behorend bij optie A 
Erik Meegdes waarschuwt dat bij dit voorstel is uitgegaan van een inflatiecorrectie van 2,7%. 
Dat percentage heeft betrekking op 2021. De verwachting is dat in 2023-2024 sprake zal zijn van 
10%. 
De verzuimboetes staan niet in het voorstel 2023-2024; deze zijn ongewijzigd ten opzichte van de 
huidige bedragen en zijn te vinden op de website. 
 
Jan Jaap van der Sar is het met Frans Wagemakers eens dat de communicatie over de tarieven voor 
D- en G-bowlen duidelijker moet. Daar is dan ook over gesproken in de commissie. 
 
Over het contributievoorstel behoeft niet gestemd te worden. 
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d. Jaarplan en begroting 2023 
Jan Jaap van der Sar licht aan de hand van de vijf pijlers het jaarplan 2023 toe. 
* Er zijn voor alle bowlers 
Wat de communicatie met alle bowlers, zowel op lokaal als regionaal gebied, betreft, is nog veel winst 
te behalen. 
Ook de relatie met verenigingsbesturen kan/moet verbeterd worden, door met elkaar in gesprek te 
komen en te blijven. Daarom is het extra teleurstellend dat vandaag zo weinig verenigingen aanwezig 
zijn. 
Qua inclusiviteit en diversiteit zijn mooie stappen gezet richting G- en D-bowlen.  
De NBF wil het gesprek over de vraag of iedereen zich welkom voelt in de bowlingsport in 2023 
voortzetten. 
 
* Meegaan met de tijd 
Lanetalk en het CRM-systeem hebben in de corona-tijd op een laag pitje gestaan. 
Hier liggen kansen om meer bowlers te enthousiasmeren voor de wedstrijdbowlingsport. 
 
* Evenementen 
Momenteel worden in Eindhoven de nationale kampioenschappen nieuwe stijl gespeeld. Na afloop 
volgt evaluatie over deze nieuwe opzet. 
Een in te stellen evenementencommissie zal organisatoren vanuit de NBF beter kunnen 
ondersteunen. 
 
* Een stabiele organisatie blijven 
De NBF moet aan minimale kwaliteitseisen voldoen om subsidie te verkrijgen. Per 1 januari 2024 is de 
lijst kwaliteitseisen een stuk langer geworden.  
 
* Team NL doet mee om de prijzen 
De resultaten van de afgelopen kampioenschappen wijzen uit dat de NBF op de goede weg is. 
In het komend seizoen start de NBF met een landelijk talententeam onder 18 jaar. 
 
Reacties vanuit de vergadering 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) memoreert dat in elke regio een- à tweemaal per jaar 
regiobijeenkomsten werden gehouden. Misschien kunnen die bijeenkomsten terug keren? 
Jan Jaap van der Sar antwoordt dat toen duidelijk is geworden dat feitelijk weinig uit die sessies naar 
voren kwam, ondanks het feit dat bijna iedere vereniging aanwezig was. Daarom is de NBF 
overgestapt op 1 : 1 contact. Voor de workshop Ledenwerving en -behoud hebben zich in eerste 
instantie slechts drie, uiteindelijk twee, verenigingen aangemeld. Elco Gorter vult aan dat in de 
verenigingsmonitor de vraag is gesteld welke vereniging behoefte heeft aan 1 : 1 contact. Zes 
positieve reacties. Met die verenigingen wordt een gesprek aangegaan.  
 
Jan Jaap van der Sar deelt met Erik Meegdes de wens dat meer - liefst alle - centra meedoen aan 
Lanetalk. Dit project is wel afhankelijk van de medewerking van de bowlingondernemers en de daarbij 
behorende kosten. Jan Jaap van der Sar acht het dan ook niet realistisch dat op korte termijn alle 
centra over Lanetalk beschikken. 
 
De derde opmerking van Erik Meegdes betreft oliepatronen. Zijn jeugdleden vragen zich af waarom op 
het NK Jeugd een relatief simpel oliepatroon wordt gelegd, terwijl bij de Stedenontmoetingen Jeugd 
sprake is van een ‘uitdagend’ patroon. Dat had z.i. andersom gemoeten. 
 
Begroting 2023 
Elco Gorter geeft een toelichting op de verlies- en winstrekening en begroting 2023. 
 
Enkele notities uit zijn toelichting: 
* Omdat de Nederlandse Raad voor Zwemdiploma’s (NRZ) als vijfde sportbond intrek heeft genomen 
in het Sportcluster te Veenendaal zijn de overheadkosten voor alle ‘huurders’ in het pand lager 
geworden. 
 
* De Ton Zandboer Cup moest helaas gecanceld worden omdat er te weinig inschrijvingen waren. 
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* Het is moeilijk in te schatten welke (internationale) evenementen doorgaan, omdat er veel 
onduidelijkheid is over de internationale kalender voor de komende jaren. 
 
Reacties 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) leest dat bij de post Kosten organisatie → districten 2023 € 0,00 is 
begroot. Betekent dit dat alle kosten voor de districten zelf zijn? 
Bep Klaassen antwoordt dat als voorheen een regio onkosten maakte voor het secretariaat, die 
kosten gedeclareerd konden worden bij de NBF. Nu gebeurt dat niet meer, omdat de regio’s veel 
minder secretariaatskosten hebben.  
 
De NBF is met alle betrokken trainers in gesprek over hoe de trainingen aangeboden kunnen blijven, 
bijvoorbeeld in de vorm van workshops. 
 
Op de vraag of ‘12.000 leden in 2023’ niet te ambitieus is, antwoordt Bob Schut dat de ambities van 
de NBF niet zijn aangepast. Volgend jaar worden nieuwe ambities voor de komende drie jaar 
geformuleerd. 
 
Gevraagd wordt naar de samenwerking tussen NVB en NBF. Jan Jaap van der Sar antwoordt dat die 
samenwerking heel lastig is gebleken. Daarnaast zijn niet alle centra  bij de NVB aangesloten. Er is 
zeker contact, maar het is moeilijk om gezamenlijk doelen voor de toekomst vast te stellen. 
 
De bondsvergadering keurt bij handopsteking het jaarplan 2023 en de begroting 2023 goed. 
 
Hedwig Staffeleu (bv Veldhoven) vraagt om een pdf-bestand zonder foto’s van jaarverslag, jaarplan 
en begroting 2023 zodat zij dit kan gebruiken voor de jaarvergadering van haar bowlingvereniging. 
Jan Jaap van der Sar zegt aan dat verzoek te kunnen voldoen. 
 
 
5. Voorstellen bestuur  
a. Evenementenplan 
Christian de Boer vraagt zich af of het evenementenplan wel op de agenda moet staan. Hij denkt dat 
het doorgeven van wijzigingen toereikend is.  
De bondsvergadering is het daarmee eens. Erik Meegdes (bv Den Bosch) vraagt in dit verband ook 
de wijzigingen in de wedstrijdkalender daarbij mee te nemen, zodat daar kennis van genomen kan 
worden. Daarop aansluitend vraagt hij het bondsbureau bij het opzetten van de wedstrijdkalender 
rekening te houden met schoolvakanties: plan grote evenementen buiten de schoolvakanties; dat 
scheelt veel deelnemers. 
Bob Schut zegt dat daar waar mogelijk is, rekening mee gehouden zal worden. 
 
b. Statuten 
Jan Jaap van der Sar zegt in zijn toelichting dat de wijzigingen voornamelijk wetmatig verplichte 
wijzigingen betreffen.  
 
De Statuten worden bij handopsteking unaniem goedgekeurd door de bondsvergadering. 
 
 
6. Voorstellen leden 
Voorstel BV Veldhoven m.b.t. verenigingskampioenschappen 
Ramon Hoeks (bv Veldhoven) zet uiteen waarom de verenigingen die het voorstel hebben ingediend, 
menen dat zijzelf de mogelijkheid moeten hebben om hun verenigingskampioenschappen te 
organiseren op een zelf te bepalen datum in de maanden januari t/m maart.  
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) zegt blij te zijn met dit voorstel. 
 
Bob Schut zegt dat als de bondsvergadering besluit het voorstel aan te nemen, de NBF toch een 
voorkeursweekend op de wedstrijdkalender plaatst omdat dat wenselijk is voor de toernooi-
organisatoren. Elco Gorter voert aan dat voorronden (en ook de finale) altijd al doordeweeks gespeeld 
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mogen worden, maar ook dat anderhalf jaar tevoren bekend is welk finale weekend op de kalender 
staat. Een vereniging kan ervoor kiezen die datum te gebruiken voor de finale. 
Elco Gorter wijst op het belang van overleg tussen verenigingen: houd een beetje rekening met de 
omgeving bij het bepalen van de speeldata van de kampioenschappen. 
 
Frans Wagemakers (financiële commissie) stelt voor de datum op de agenda te laten staan, en de 
verenigingen vrij te laten om zelf te bepalen wanneer zij hun verenigingskampioenschappen willen 
houden. Zijn vereniging bijvoorbeeld speelt die altijd in oktober. 
 
Uit de stemming bij handopsteking blijkt het merendeel het voorstel aan te nemen. Tegenstemmen: 4. 
 
Het voorstel van bv Veldhoven is aangenomen. 
 
 
7. Samenstelling bestuur en commissies 
Bob Schut constateert dat tal van vacatures in diverse commissies zijn ontstaan. Het is heel belangrijk 
dat die commissies blijven bestaan. Dus hierbij de ultieme oproep: ‘Kent u iemand die zou 
willen/kunnen toetreden, meld haar of hem dan aan. Of meld uzelf aan. José Verberk kan meer 
specifieke informatie verstrekken’. 
 
a. tuchtcommissie 
Mevrouw M. Dirks is aftredend en niet herkiesbaar. De tuchtcommissie heeft nu drie vacatures.  
Berry Termeer (Tilburg) meldt zich aan. 
 
b. commissie van beroep 
Mevrouw C.E. Koopmans, voorzitter, is aftredend en herkiesbaar. Zij wordt bij acclamatie herkozen tot 
voorzitter van de commissie van beroep. 
 
De heer B.A.M. Oostdam is wegens ziekte aftredend en niet herkiesbaar. Ook de heer A.A.Th. 
Ophelders is aftredend en niet herkiesbaar. 
 
De commissie kampt nu met twee vacatures. 
 
c. financiële commissie  
De heren F. Wagemakers en R.C. Stauttener zijn aftredend en herkiesbaar. 
Beide heren worden bij acclamatie herkozen. 
 
De commissie telt één vacature. 
 
d. continuïteitscommissie 
De heer T. Zandboer wordt voorgedragen als lid van de continuïteitscommissie.  
De heer E. Gorter wordt voorgedragen tot plaatsvervangend lid. 
Beide heren worden met applaus benoemd. 
 
e. bestuur NBF 
De heer E. Gorter, penningmeester, is aftredend en niet herkiesbaar. 
 
Het bestuur is ernstig op zoek naar bestuursleden. Mevrouw B. Klaassen wordt voorgedragen tot 
penningmeester. Zij is nu als secretaris aftredend en niet herkiesbaar in die functie. 
 
De heer C. de Boer is als bestuurslid aftredend en herkiesbaar als secretaris. 
 
De bondsvergadering gaat applaudisserend akkoord met bovenstaande benoemingen. 
 
Voor de duidelijkheid wordt gemeld dat een kandidaat bondsbestuurslid niet tegelijkertijd lid van een 
verenigingsbestuur kan zijn. Een kandidaat moet dus kiezen. 
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8. Rondvraag 
Maximale inflatiecorrectie 
Bert Strobbe (Haarlemmerlied) stelt voor een maximum voor de inflatiecorrectie vast te stellen. 
Reactie: er zal worden uitgezocht of dit mogelijk is.  
 
Bijdrage NBF aan deelnemers kampioenschappen 
Zijn tweede vraag luidt of mensen die voor bijv. EK’s worden uitgezonden, alles zelf moeten betalen. 
Het antwoord op deze vraag is ontkennend. Een deel wordt wel betaald vanuit de NBF, maar die heeft 
daarvoor steeds minder geld beschikbaar. 
De eigen bijdrage voor het EK Jeugd vorig jaar was € 750,00, en die eigen bijdrage wordt € 1500,00.  
 
Stringbanen - sportreglement 
Tenslotte wil Bert Strobbe weten wat de stand van zaken rond stringbanen is. Bob Schut antwoordt 
dat stringbanen in opkomst zijn. Daarop wordt de vraag gesteld of het sportreglement dan wordt 
aangepast, en of 300 games op stringbanen erkend worden. Beide vragen worden bevestigend 
beantwoord. Bob Schut vervolgt dat de bowlingwereld niet meer om stringbanen heen kan. Dergelijke 
banen zijn goedkoper in aanschaf en in onderhoud. De IBF heeft het spelen op stringbanen 
goedgekeurd. De World Games worden in juli ook op stringbanen gespeeld. 
Karel Strijker (bv Hoogeveen) zegt positieve ervaringen opgedaan te hebben op de stringbanen in 
Deventer. Bob Schut beaamt dat als het Nationaal Bowling Instituut (NBI) goedkeuring heeft verleend 
op grond van meetresultaten, niets het bowlen op stringbanen tegenhoudt. 
Elco Gorter weet dat sommigen principieel tegen stringbanen zijn, maar, zo relativeert hij, er zijn ook 
mensen die principieel tegen € 2,50 voor een liter benzine zijn. 
 
Robbert van der Ark (bv Rijswijk) wijst erop dat volgens het huidige sportreglement geen competities, 
toernooien e.d. op stringbanen gespeeld mogen worden. Bob Schut bevestigt dat dat reglement 
inderdaad moet worden aangepast. Binnen het NBF-bestuur is daar nog niet over gesproken, maar 
daar moet snel op gehandeld worden. 
Robbert van der Ark vraagt of de bondsvergadering betreffende het sportreglement zeggenschap 
heeft. Dat is zeker het geval, waarna Lia Fievet (bv Maarssen) voorstelt om een buitengewone 
bondsvergadering in te lassen omdat anders pas over een jaar een nieuw reglement van kracht kan 
worden. 
 
Oorkonden 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) vraagt of de oorkonde-verstrekking achterloopt.  
Jan Jaap van der Sar zegt toe dat dit zal worden uitgezocht. 
 
ETBF-2 trainersopleiding 
Deze wordt zeker weer georganiseerd, aldus Jan Jaap van der Sar. 
 
IBF 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) heeft begrepen dat de voorzitter van de IBF hals over kop zijn baan 
heeft opgezegd. 
Ad Ophelders geeft in een emotioneel verslag informatie over de gebeurtenissen binnen de IBF.  Hij is 
nog president van de European Bowling Federation. Hij wil niet weglopen, maar hij vindt deze gang 
van zaken verschrikkelijk. Bob Schut bedankt Ad voor zijn toelichting. Deze dank wordt onderstreept 
door applaus vanuit de vergadering. 
 
Locatie Nederlandse kampioenschappen 
Jerry Jahn vraagt wanneer de Nederlandse kampioenschappen in Noord-Holland worden 
georganiseerd? 
Vanuit het bestuur wordt duidelijk gemaakt dat de kampioenschappen al regelmatig in de noordelijke 
helft van Nederland en dus ook in Noord-Holland hebben plaatsgevonden. De enige eis is een 
verwelkomend bowlingcentrum met minimaal 16 banen. 
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Benoeming lid van verdienste Frans Wagemakers 
Bob Schut vindt dat uit de aanwezigheid van de verenigingsbestuurders bij deze bondsvergadering 
hun betrokkenheid bij het bowlen blijkt. Soms zit daar iemand tussen die heel veel voor het bowlen 
heeft gedaan, en die het verdient om lid van verdienste te worden. 
En dat is Frans Wagemakers, vanwege zijn gigantische bijdrage aan de bowlingsport in Nederland. 
Onder luid applaus overhandigt Bob Schut hem de bijbehorende versierselen en bloemen. 
 
Afscheid Elco Gorter 
Zoals eerder gezegd in deze vergadering, zegt Bob Schut, is Elco Gorter niet meer herkiesbaar als 
bestuurslid. Maar hij blijft wel verbonden aan de NBF. Hij is acht jaar geleden ‘binnengehaald’ vlak 
voor de komst van Alex de Vries, met de portefeuilles financiën en topsport. Het NBF-bestuur is heel 
blij geweest met de inbreng van deze bevlogen persoon. 
Op een ander moment zal binnen het bestuur een passend afscheid worden georganiseerd. 
 
Waardering voor Ton Zandboer vanuit de European Bowling Federation  (EBF) 
Ad Ophelders wil graag in zijn functie van president van de EBF het woord tot Ton Zandboer richten. 
Hij start met het ophalen van wat herinneringen uit de tijd dat Ton en hij samenwerkten. De EBF, 
vervolgt Ad, bleef een beetje achter in het uiten van waardering voor het vele werk dat Ton heeft 
verzet, zowel op Europees als op nationaal niveau. Het doet hem veel plezier dat hij nu namens de 
EBF de hoogste onderscheiding op Europees niveau voor bestuurders aan Ton mag uitreiken: de EBF 
Silver Pin, behorend bij het Distinguished Service Report. 
Ton Zandboer zegt hier geen woorden voor te hebben, zo blij is hij. Maar, vervolgt hij, dit werk was 
niet mogelijk geweest zonder zijn bondsbestuur en bondsbureau. 
 
 
9. Sluiting 
De vergadering wordt om 13.00 uur gesloten, waarna een gezamenlijke lunch volgt. 
 


